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Referat af Ordinært Årsmøde i  
Dansk Amerikansk Fodbold Forbund 
 
Søndag d. 19. november kl. 11.00 - 15.00 
Arena Randers 
 
 

1 Valg af dirigent, der ikke må være medlem af bestyrelsen 
Anders Munch Skovgren blev valgt som dirigent og 
konstaterede, at Årsmødet var indkaldt rettidigt. Dagsorden 
og materiale var ligeledes udsendt rettidigt.  
 
Louise Bakbøl blev valgt som referent.  

 
Frank Rasmussen og Mette Sjøner Frederiksen blev valgt som stemmetællere.  
 
Der var til årsmødet fremmødt 29 klubber med i alt 88 stemmer.  
 

 
2 Formanden aflægger beretning 

 Formand Nadia Panzio supplerede Formandens skriftlige beretning med en 
mundtlig opsummering. 

 
 Der var ingen spørgsmål til formandens beretning.  
 
 Formandens beretning blev taget til efterretning. 
 
 

3 Udvalgsberetninger til godkendelse 
 Disciplinærudvalgets beretning blev godkendt. 
 

Appeludvalgets formand Hans Peter Roth motiverede beretningen, som 
efterfølgende blev godkendt.  

 
Cheerleadingudvalgets beretning blev godkendt. 
 
Amerikansk Fodbold Dommerudvalgets beretning blev godkendt.  
 
Flag footballudvalgets beretning blev godkendt. 
 
Amerikansk fodbold udvalgets beretning blev godkendt. 

 
 

4 Bestyrelsen forelægger det reviderede regnskab til godkendelse 
 Mikkel Bo Rasmussen fremlagde regnskab for 2022. Regnskabet blev udsendt til alle 

klubber/foreninger i DAFF i primo juni 2023. Der var ikke nogen indkomne 
spørgsmål i forbindelse med udsendelsen. 

 
 Der blev stillet spørgsmål om, hvorvidt bestyrelsen var sikker på, at regnskabets 

resultat var korrekt, på trods af de mange problemer med IKC. Bestyrelsen 
bekræftede, at de er sikre på, at regnskabet er korrekt. 

 
Det reviderede regnskab for 2022 blev godkendt. 
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Der blev på Budgetmødet og Udviklingsmøderne spurgt ind til status på 
egenkapitalmidlerne. Dagh Schwartz-Kristensen gav en kort gennemgang  
af alle tiltag, og hvad der skal arbejdes videre med i 2024. 

 
 

5 Godkendelse af budget og fastsættelse af 
foreningskontingent,  
turnerings-gebyr og licensafgift 
 
Mikkel Bo Rasmussen præsenterede bestyrelsens forslag til 
budget for 2024. Budgettet blev udarbejdet med 
udgangspunkt i klubbernes input fra Udviklingsmødet i 
amerikansk fodbold og det fælles Budgetmøde. Under præsentationen redegjorde 
Mikkel for de overvejelser, der lå bag det justerede budget, og disse overvejelser blev 
sendt ud sammen med Årsmøde-materialet. 
 
Triangle Razorbacks løftede deres indsendte forslag (Indkomne forslag 11) op til 
budgetudkastet. Det omhandlende at forbundet skal give den klub der skal afholde 
Mermaid Bowl kr. 50.000 – 100.000 kr. for afviklingen. 

 
Der var en række spørgsmål og kommentarer fra forsamlingen, herunder et ønske 
om større transparens ift. DAFFs forskellige idrætter og deres events, og hvordan 
økonomien hænger sammen. maid Bowl. 

 
Afstemning om Triangle Razorbacks forslag med tildeling af kr. 50.000 til klub der 
arrangerer Mermaid Bowl: Forslaget blev forkastet med: 67 imod, 17 for og 1 blank.  
 
Afstemning om bestyrelsens forslag til Budget 2024: Budgettet blev godkendt med 
71 for, 10 imod og 7 blank. 

 
   

6 Behandling af indkomne forslag 
Alle indkomne forlag blev behandlet.  
 

• Indkomne forslag 1: Forslag om afholdelse af online Årsmøde.  
Vikings Cheerleaders motiverede forslaget, som gik ud på, at bestyrelsen 
skulle udarbejde et forslag vedrørende muligheden for online deltagelse, 
uden nødvendigvis at ændre vedtægterne indtil næste Årsmøde. Nadia 
Panzio fra bestyrelsen kommenterede og pointerede, at bestyrelsen mener, 
at det er vigtigt at Årsmødet bliver afholdt fysisk, da det bedre muliggører en 
god debat da det forgår direkte ansigt-til-ansigt.  
 
Afstemning 
42 for og 42 imod og 4 blank. Da det ikke er en vedtægtsændring, er det 
almindelig flertal der gælder og forslag falder.  

 
• Indkomne forslag 2 + 9: Aarhus Tigers Cheerleaders og Svendborg Admirals 

stiller forslag om, at § 9, stk. 5 udgår af DAFFs vedtægter. Denne omhandler 
bødestraf ved udeblivelse fra Årsmødet. Forslaget blev motiveret af både 
Aarhus Tigers Cheerleaders og Svendborg Admirals. Nadia Panzio 
motiverede bestyrelsens ønske om at opretholde bøden for manglende 
deltagelse ved Årsmødet. Dog var bestyrelsen også åben over for at revurdere 
bødernes størrelse. Der kom kommentarer om, at bestyrelsen burde 
motivere foreningerne til at deltage i stedet for at true med straf. Dette tog 
bestyrelsen til efterretning. 
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Afsteming  
45 for og 39 imod og 4 blank. Da det er en vedtægtsændring,  
kræves der 2/3 stemmer for, og forslaget falder derfor. 
 

• Indkomne forslag 3: Tilføjelse af stemmetal fordelt 
på klubber sendes ud med udsendelse af 
Årsmødematerialet. Forslaget blev motiveret af 
Aarhus Tigers Cheerleaders. Nadia Panzio 
motiverede bestyrelsens tilslutning til forslaget. 
 
Afstemning 
Forslaget blev enstemmigt vedtaget. 
 

• Indkomne forslag 4: Tilføjelse til §2 stk. 3 §2 stk. 3,8), indeholdende at DAFF 
skal hjælpe klubber med et konkurrere i udlandet. Svendborg Admirals 
motiverede forslaget. Nadia Panzio motiverede bestyrelsens holdning og 
påpegede, at bestyrelsen allerede mener, at DAFF bistår klubber med at 
deltage i aktiviteter i udlandet, hvis der ikke er tilbud tilgængelige i Danmark. 
Samtidig opfordrede hun til at huske, at en vedtægtsændring ville have 
indvirkning på tværs af alle sportsgrenene. 
 
Der blev rejst bekymringer fra salen i forhold til initiativer i sæsonen, hvor det 
blev påpeget, at det kan medføre, at spillere fra andre klubber trækkes væk, 
hvilket kan påvirke deltagelsen i den danske turnering negativt. Der var også 
en kommentar om vigtigheden af at fokusere på vækst i football, inden man 
kaster sig ud i aktiviteter i udlandet. 
 
Afstemning 
6 for, 79 imod og 3 blank. Da det er en vedtægtsændring, kræves der 2/3 
stemmer for, og forslaget falder derfor. 
 

• Indkomne forslag 5: Tilføjelse til §2 stk. 3 DAFF skal være ansvarlig for 
dommere i Danmark. Svendborg Admirals motiverede kort opslaget. Frank 
Rasmussen fra Amerikansk Fodbold Dommerudvalget redegjorde for 
problemet ved det pågældende forslag og hvordan en turnering ville kunne 
sammensættes, hvis forslaget blev vedtaget. På nuværende tidspunkt 
mangler DAFF tilstrækkeligt med dommere til at dække alle rækker, hvilket 
ville resultere i en betydelig mængde selvdømmer kampe. Nadia Panzio fra 
bestyrelsen pointerede oprettelsen af en arbejdsgruppe på Udviklingsmødet 
i amerikansk fodbold, som er nedsat for at undersøge løsninger på 
problemstillingen. 
 
Afstemning 
2 for, 86 imod og 6 blanke. Da det er en vedtægtsændring, kræves der 2/3 
stemmer for, og forslaget falder derfor. 
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• Indkomne forslag 6: §7 FORPLIGTELSER 
Stk. 1 e) ønskes fjernet fra DAFFs Vedtægter. Klubber skal ikke  
spørge DAFF om lov om at spille i udlandet. Svendborg Admirals  
motiverede forslaget. Nadia Panzio fra bestyrelsen pointerede, at  
denne vedtægt angiver, at DAFFs rolle er at 
beskytte klubberne mod kommercielle aktører. 
Samtidig nævnte hun også, at når man spørger, får 
man som regel lov.  
 
Der var kommentarer fra salen om at det var 
mistillid fra DAFF om at klubberne ikke kunne 
vælge ordentlige samarbejdspartnere. Nadia Panzio fra bestyrelsen 
pointerede, at det ikke handlede om mistillid til klubberne, men snarere om, 
at DAFF har adgang til flere oplysninger på grund af sit omfattende 
samarbejdsnetværk. Dette giver forbundet mulighed for at have et større 
overblik og dermed bedre vurdering af potentielle samarbejdspartnere. 
 
Afstemning 
6 for, 76 imod og 6 blanke. Da det er en vedtægtsændring, kræves der 2/3 
stemmer for, og forslaget falder derfor. 
 
 

• Indkomne forslag 7: §7 FORPLIGTELSER §7 Stk. 1 f) ønskes fjernet fra DAFFs 
Vedtægter. Det ønskes ikke at DAFF skal afgive tilladelse, hvis man ønsker at 
spille mod andre hold, der ikke er medlem af DAFF. Svendborg Admirals 
motiverede kort forslaget. Nadia Panzio fra bestyrelsen kommenterede på 
forslaget, hvorfor det er vigtigt at søge tilladelse, idet DAFF har forpligtelser 
over for DIF, flere internationale forbund, anti-doping og lignende. Hun 
påpegede, at mange klubber deltager i internationale arrangementer, og 
tilladelse gives, medmindre der er problemer med de udenlandske aktører. 
Dette sker for at beskytte både atleter og klubber, da en overtrædelse over 
for nogle forbund kan medføre udelukkelse af andre klubber. 
 
Afstemning 
6 for, 76 i mod og 6 blanke. Da det er en vedtægtsændring, kræves der 2/3 
stemmer for, og forslaget falder derfor. 
 

• Indkomne forslag 8: §9 Årsmødet Stk. 2 - antal stemmer pr. forening ønskes 
ændret. Svendborg Admirals motiverede kort forslaget. Nadia Panzio fra 
bestyrelsen kommenterede, at bestyrelsen ikke havde en entydig holdning 
hverken for eller imod forslaget. Hun gav  
kort en historisk baggrund for, hvorfor stemmerne er fordelt,  
som de er. 
 
Afstemning 
10 for, 75 imod og 3 blanke. Da det er en vedtægtsændring, kræves der 2/3 
stemmer for, og forslaget falder derfor. 
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• Indkomne forslag 9: Behandlet under Indkomne forslag 2. 

 
• Indkomne forslag 10: DAFF skal ikke tage højde for økonomi ved afholdelse af 

Mermaid Bowl. Triangle Razorbacks motiverede 
forslaget. Nadia Panzio fra bestyrelsen 
kommenterede på forslaget og gav indblik i 
processen ved at finde en vært til Mermaid Bowl. 
Forslaget blev derefter ændret til, at der i prospekt 
ift. afholdelse af Mermaid ikke må fremgå en pris for 
afholdelse. 
 
Afstemning 
41 for, 8 imod og 39 blanke. Da det ikke er en vedtægtsændring, er det 
almindelig flertal der gælder og forslaget er derfor godkendt. 
 

• Indkomne forslag 11: Behandlet under Budget 2024. 

Dernæst var det bestyrelsens forslag til vedtægtsændringer. 
 
• Indkomne forslag 12, vedtægtsændringen blev vedtaget med 86 for og 2 

blanke. Da det er en vedtægtsændring, kræves der 2/3 stemmer for, og 
forslaget er derfor godkendt. 
 

• Indkomne forslag 13, vedtægtsændringen blev vedtaget med 86 for og 2 imod. 
Da det er en vedtægtsændring, kræves der 2/3 stemmer for, og forslaget er 
derfor godkendt. 

 

 
7 Valg af øvrig bestyrelse, og suppleanter til denne  

Alle kandidater fik lov til at motivere deres kandidatur. Det var muligt for klubberne at 
spørger ind til de 5 kandidater til bestyrelsen.  

 
• Dagh Schwartz-Kristensen (amerikansk fodbold) blev valgt som 

bestyrelsesmedlem for en toårig periode  
• Hans Peter Roth (amerikansk fodbold) blev valgt som bestyrelsesmedlem for 

en toårig periode 
• Nana Maria Tegnmark (flag football) blev valgt som bestyrelsesmedlem for en 

toårig periode 
• Maria Stage (Cheerleading) blev valgt som 1. suppleant for en etårig periode.  
• Jesper Qvist (amerikansk fodbold) blev valgt som 2. suppleant for en etårig 

periode. 

 
8 Valg til faste udvalg 

 
Disciplinærudvalget 
Brian Sarby blev valgt som formand for en etårig periode. 
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Niklas Dyrby Johansen og Casper Iisager blev valgt som repræsentanter  
for flag football for en etårig periode. Suppleantposten er vakant og  
udvalget kan supplere sig selv på denne post. 
 
Elex Kristensen og Rasmus Ryberg blev valgt som 
repræsentanter for amerikansk fodbold for en etårig 
periode. Daniel Lassen blev valgt som suppleant for 
amerikansk fodbold for en etårig periode.  
 
Mikael Sohn Ottesen og Isabell Dam Sehested Jensen blev 
valgt som repræsentanter for cheerleading for en etårig 
periode. Lasse Salomonsen blev valgt som suppleant for 
cheerleading for en etårig periode. 

 
Appeludvalget 
Michael Dehlin blev valgt som formand for en etårig periode. 
 
Jakob Holm og Timothy Jensen blev valgt som medlemmer for en etårig periode. 

 
Suppleantposten er vakant og udvalget kan supplere sig selv på denne post. 

 
Cheerleadingudvalget 
Anine Ditmer blev som formand for en toårig periode. 

Frederikke Bisholm og Celina Svanborg blev valgt som medlemmer for en toårig 
periode.  

Sara Herlev og Katrine Olsen blev valgt som suppleant for en etårig periode. 

Amerikansk fodbold dommerudvalg 
Frank Rasmussen, Martin Mikkelsen, Jeppe Sejerø Holm Ternander, Kim Boding 
Johansen og Kim Larsen blev valgt for en etårig periode.  
 
Nana Maria Tengmark blev valgt som suppleant for en etårig periode. 
 
Flag footballudvalget 
Oscar Omø Broge-Stack blev valgt som formand for en toårig periode. 
 
Rasmus Bergsli Hansen og Claes Scherwin Thalmann blev valgt som medlemmer for 
en toårig periode. 
 
Medlemsposten for en etårig og toårig periode er vakante og udvalget kan supplere 
sig selv på disse poster. 

 
Amerikansk fodbold udvalget 
Benjamin Qvist blev valgt for toårig periode. 
 
Der var ingen andre der stillede op som medlemmer på andre vakante poster. 
Udvalget supplerer sig selv. 

 
 

9 Valg af to revisorer og en suppleant for disse, samt en ekstern revisor 
René Gundsø og Christian Lissa Benn blev valgt som revisorer for en  
etårig periode.  
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Revisorsuppleanten er vakant. 
 
EY blev valgt som ekstern revisor for en etårig periode. 

 
 

10 Eventuelt 
Mikkel Bo Rasmussen opfordrede til dialog mellem klubber 
og forbund. Han takkede for de mange indkomne forslag 
og udtrykte sin tak for den berigende dialog. 
 
Martin Sonne spurgte ind til, hvornår beslutningen om at 
spille 8 eller 9 mands football i 2024 blev truffet. Bestyrelsen svarede, at det ville blive 
besluttet så hurtigt som muligt. 
 
Oscar Omø Broge-Starck opfordrede til at Dannebrog Bowl afholdes før Mermaid 
Bowl for at skabe et større udstillingsvindue for sporten. 
 
Julie Grelck foreslog, at Udviklingsmødet skal afholdes tidligere på året for at 
muliggøre implementering af ændringer, idet man for øjeblikket planlægger langt 
ud i fremtiden. 
 
Peter Friis meddelte sit stop som formand i Aarhus Tigers. Han takkede DAFF og 
klubberne i Danmark for samarbejdet gennem årene. 
 
Frederikke Bisholm spurgte ind til dommerkommentarer og hit zero på score 
sheetet ved konkurrencer i forhold til opvisninger. Dette aspekt er afgørende, da 
trænere kan forbedre sig ved at analysere og forstå disse kommentarer. 
 
Martin Servé Brunghart opfordrede at give online Årsmøde endnu en overvejelse. 
Selvom muligheden for dialog og stemmeafgivelse måske ikke er til stede, er det 
stadig muligt at lytte aktivt under mødet. 
 
Nadia Panzio takkede for et godt møde med god ro og orden.  

 
 

 
Referatet er godkendt af: 
 

Dato: 24. november 2023 

 

 

Anders Munch Skovgren 

Dirigent 

Dato: 22. november 2023 

 

 

Louise Bakbøl 

Referent 

 
 


